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PROTOKÓŁ                                
z LII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 26 września 2023  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 26 września 2023 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się LII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 
Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady witając członków Zarządu, radnych, zaproszonych gości   
i pracowników Starostwa Powiatowego w Czarnkowie.  

Następnie Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 20 radnych 
uczestniczy 17 radnych, co stanowi 85,00 % ogółu radnych, nieobecnych 3 radnych, a zatem Rada jest 
władana do podejmowania uchwał przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Izabela 
Bobińska, Zygmunt Jasiewicz, Jerzy Kośmider.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Na salę przybył radny Jerzy Kośmider. Od tego momentu w Sesji udział bierze 18 radnych. 

Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad? 

Starosta Feliks Łaszcz prosił o zdjęcie z porządku obrad punktu 4, dotyczącego wyboru członka 
Zarządu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Więcej zmian nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad zmiany zaproponowanej 
przez Starostę. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Izabela Bobińska, Zygmunt Jasiewicz):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz z przyjętą poprawką. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Izabela Bobińska, Zygmunt Jasiewicz ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad  wraz z poprawką został przyjęty. 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z LI Sesji z dnia 05 września 2023 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z LI Sesji  
z dnia 05 września 2023 roku? 
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Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z LI Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 05 września 2023 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Izabela Bobińska, Zygmunt Jasiewicz ):  

- 16 głosów za,  
-  0 głosów przeciwnych,  
-  2 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 

Ad.4 

 Punkt 4 został zdjęty z porządku obrad. 

Ad.5 

Analiza stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim w 2023 
roku. 

Na salę przybyła radna Izabela Bobińska. Od tego momentu w Sesji udział bierze 19 radnych. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że informacje dotyczące stanu inwestycji 
planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim w 2023 roku radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję. Temat jednak jest ważny również dla mieszkańców Powiatu, stąd 
Przewodniczący w dniu dzisiejszym prosił o krótkie ich omówienie przez naczelnika Wydziału Inwestycji   
i Zamówień Publicznych, a następnie przez dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie. 

Informacje, które przesłano radnym stanowią załącznik nr 8  i załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

  Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych przedstawił informacje w wersji 
prezentacji multimedialnej, której wydruk papierowy stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Wg. stanu na dzień 5 września br. wydatki majątkowe - inwestycyjne w budżecie powiatu stanowią kwotę 
31 569 163,89 zł z przeznaczeniem na odpowiednie działy w budżecie, i tak: 

- rolnictwo i łowiectwo – 4 998 276,71 zł – 15,83 %, 

- transport i łączność – 15 568 650,18 zł – 49,23%, 

- gospodarka mieszkaniowa - 458 768,00 zł – 1,45%, 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 574 750,00 zł – 1,82% w podziale na KPP   
i KP PSP, 

- oświata i wychowanie – 6 775 431,16 zł – 21,46%, 

- ochrona zdrowia - 3 044 247 84 zł – 9,64%, 

- edukacyjna opieka wychowawcza – 149 040,00 zł – 0,47%. 

Jak widać najwyższa kwota to ponad 15 mln zł na transport i łączność, są to nie tylko drogi, w tym roku   
w tym dziale jest również reaktywacja linii kolejowej, co jako zadanie będzie realizowane przez kilka lat, co 
ma swoje odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jednym z najważniejszych   
i majątkowych zadań inwestycyjnych, które uda się sfinalizować w tym roku, które realizowane jest od 
roku 2018, to scalanie gruntów obiektu Przybychowo, gm. Połajewo. Jest to projekt unijny, który w 100% 
jest finansowany środkami zewnętrznymi, w tym 63,63% to budżet UE w ramach perspektywy finansowej 
2014-2020 i 36,37% to budżet państwa. Zadanie jest zrealizowane, we wrześniu złożony był ostatni 
wniosek o płatność.  Kolejny projekt, który zapoczątkowano w tym roku, to scalanie gruntów wsi Krosin, 
gm. Połajewo. Kolejne większe zadania to 4 zadania drogowe ( inwestycje ), dofinansowane ze środków 
zewnętrznych na kwotę 15 097 741,32 zł, tj.: 

• Przebudowa mostu nr 13/3005593 w ciągu drogi powiatowej nr 1337P w m. Mężyk:  
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środki z Budżetu Państwa  Rządowy Fundusz Polski Ład = 2 388 599, 70 zł  /59,34 %/ (łączne nakłady:   
4 024 906,59 zł) – zadanie zakończone. 

• Rozbudowa drogi powiatowej nr 1343P , 1353P i 1846P Młynkowo-Tarnówko:  

środki z Budżetu Państwa  Rządowy Fundusz Polski Ład = 10 000 000 zł  /80,31  %/ (łączne nakłady:   
12 450 611 zł)  - zadanie w realizacji 2023/2024. 

• Przebudowa drogi powiatowej nr 1846P w m. Krosin wraz z odwodnieniem:  

środki z Budżetu Państwa  Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  = 1 085 825,08 zł  /80,00  %/ (łączne 
nakłady: 1 357 281 ,35 zł) – zadanie w realizacji 2023 rok.  

• Przebudowa drogi powiatowej nr 1341P Gębice – Wyszyny – II ETAP:  

środki z Skarbu Państwa/Lasy Państwowe – Nadleśnictwo Sarbia = 1 561 444,76  zł  /80 %/ (łączne 
nakłady: 1 951 930,96 zł)  - zadanie w trakcie rozliczania. Środki, które udało się zaoszczędzić na tym 
zadaniu zostały zabezpieczone na dokumentację III etapu Gębice-Wyszyny, która jest w trakcie 
opracowywania, swój finał będzie miała w marcu 2024 roku. W międzyczasie złożony został wniosek do 
Lasów Państwowych o środki na wykonanie II etapu tej drogi.  

Kolejne większe zadania, to zadania oświatowe, mi.in.  

 Termomodernizacja budynku głównego wraz z wymianą dachu i stolarki okiennej oraz 
dostosowaniem obiektu do wymagań ppoż. w Liceum Ogólnokształcącym w Czarnkowie – zadanie 
w 82.03% dofinansowane zewnętrznie z Budżetu Państwa – Rządowy Fundusz Polski Ład Program 
Inwestycji Strategicznych. Kwota łączna inwestycji 2 590 425,50 zł.  

 Termomodernizacja budynku głównego szkoły, internatu i sali gimnastycznej oraz 
zagospodarowanie terenu przy Zespole szkół w Trzciance– zadanie w 75,31% dofinansowane 
zewnętrznie z Budżetu Państwa – Rządowy Fundusz Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. 
Kwota łączna inwestycji 6 639 400,00 zł. Czas na wykonanie zadania – listopad 2024 r.  

Wyżej wymieniono większe zadania, ale prowadzone jak i zaplanowane są również mniejsze zadania, 
które opisane zostały w pisemnej informacji, którą radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 
Są to m.in.: 

 poprawa bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych „ Bezpieczne Przejścia” w miejscowościach 
Gębice, Krzyż Wlkp., Biała;  W miesiącu marcu 2023 r. Powiat aplikował do Wojewody 
Wielkopolskiego o dofinansowanie zadań ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, do 
dnia dzisiejszego nie ogłoszono wyników konkursu.  

 dofinasowanie zakupu samochodu dla KPP w Czarnkowie – kwotą blisko 25 tys. zł.   

 rozbudowa budynku JRG w Trzciance – planowana kwota 500 000,00 zł – trwają próby wyłonienia 
wykonawcy planowanej rozbudowy. 

 dostosowanie pomieszczeń ZZOZ – u w Czarnkowie na potrzeby Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego 
oraz Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii – zdanie wieloletnie – kwota planowana na 
2023 rok, to 2 406 205,00 zł. 

 adaptacja pomieszczeń do celów topografii komputerowej w ZZOZ w Czarnkowie – środki   
z budżetu powiatu w wys. 600 000,00 zł.  

 wyposażenie środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów 
leczniczych w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji 
Medycznej oraz stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu 
województwa (zadanie wieloletnie – od roku 2017). Zadanie planowane do zakończenia    
w 2023 roku.  

Nakłady inwestycyjne w roku 2023 w podziale na źródła pochodzenia środków: 

- środki własne z budżetu PCT = 10 539 595,70 zł ( 33,38 %) 

- środki z budżetu państwa = 16 816 617,30 zł (53,27 %) 

- środki z Unii Europejskiej = 2 788 512,87 zł (8,83 %) 

- środki z budżetów innych JST (Gminy PCT) = 1 424 438,00 zł (4,52%) 
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Razem = 31 569 163,89 zł (100 % ). 

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych dodał, że rozstrzygnięto konkurs na 
zabytki, dofinansowanie otrzymał Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii w Białej i Dom Pomocy Społecznej   
w Wieleniu. Powiat otrzyma także dofinansowanie na zadanie chodnikowe w Romanowie, kwota   
4 300 tys. zł z Polskiego Ładu edycja PGR.  

Przewodniczący Rady podziękował za przedłożoną informację i zapytał, czy ktoś z radnych ma 
pytania? 

 Radny Zbigniew Maćkowiak wrócił do tematu inwestycji prowadzonej na budynku Zespołu Szkół 
w Trzciance. Rozumiał, że jest tam prowadzony pewien front robót, jednak zadał pytanie, czy jest szansa 
na to, aby w ramach tych prac wykonać jeszcze jedną rzecz. Poddał pod rozwagę naprawę kopuły na 
wieży,  wieża zegarowa to nie jest, ale zegar jest tam usytuowany. Na tej wieży była kopuła, która się 
łamała i w roku ubiegłym prawie spadła, została uratowana przez strażaków, którzy ta kopułę bezpiecznie 
zdjęli. Założenie tej kapsuły wymaga olbrzymich umiejętności alpinistyczno-himalaistycznych   
i ekwilibrystycznych, ponieważ takie jest usytuowanie tej wieży. Kopula jest dość ciężka, waży ok. 40 kg   
i czy w ramach prowadzonych teraz robót na dachu można by na tej wieży zamieścić szpic z bańką, aby to 
znalazło się z powrotem na tym samym miejscu? 

 Naczelnik Wydziału Inwestycji odpowiedział, że wykonawcy którzy składali oferty w przetargu 
bazowali na programie funkcjonalno-użytkowym. To jest taki dokument, gdzie zamawiający nie wiedząc, 
co dokładnie i jak zaprojektować, opisuje jaki przedmiot zadania chce wykonać. Niestety dach, który jest 
na budynku głównym nie był opisany i nie był przedmiotem programu funkcjonalno-użytkowego. Dlatego 
wykonawca, który kosztorysował swoje prace nie uwzględnił tego zakresu i nie ma go w zakresie umowy. 
Na jednym ze spotkań można to przedyskutować, radny może przedstawić na spotkaniu rys historyczny tej 
kopuły. Na dzisiaj trudno udzielić odpowiedzi czy taka możliwość jest, a jeżeli jest to na pewno nie 
zakresem tej umowy obecnej. Na pewno wiąże się to z dodatkowymi wydatkami, które nie są 
uwzględnione w tej przebudowie.  

 Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu dyrektora Zarząd Dróg Powiatowych   
w Czarnkowie, aby przedstawił stan inwestycji drogowych w powiecie w roku 2023.  

 Dyrektor ZDP pokrótce omówił informację, którą radni otrzymali w zaproszeniu na sesję, która 
poparta była dokumentacja fotograficzną, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Najstarsze zadanie, które czeka na realizację to dokumentacja budowlana na „Rozbudowę drogi 
powiatowej nr 1209P ul. Gdańska w miejscowości Czarnków”. Trwa to już 3 lata. Zadanie jest realizowane 
za kwotę 186 345,00 zł.  

Kolejne zadanie to również dokumentacja budowlana dla zadania „ Rozbudowa drogi powiatowej nr 
1209P w m. Romanowo Dolne”. Są już wszystkie pozwolenia, uzgodnienia, pozałatwiane są też grunty, 
czekamy na rozstrzygniecie konkursu, prawdopodobnie zadanie otrzyma dofinansowanie na 2/3. Zadanie 
podzielone zostało na 3 etapy, przy czym na etap II i III składano wniosek o dofinansowanie z Polskiego 
Ładu edycja PGR i właśnie na to zadanie powiat ma otrzymać dofinansowanie. Czekamy również na 
dofinansowanie I etapu.  

„Przebudowa przepustu na drodze powiatowej nr 1321P w m. Żelichowo” – zadanie planowane było jako 
zadanie inwestycyjne, jednak po dokładnej analizie stanu przepustu okazało się, że nie jest wymagana 
dokumentacja na przebudowę, a obiekt zostanie wyremontowany. Zrobiono zapytanie ofertowe, w tej 
chwili jest już po przetargu. Przetarg wygrał Rejonowy Związek Spółek Wodnych  za kwotę 98 849 zł. 
Zadanie ma być zakończone w miesiącu listopadzie br. 

Dokumentacja budowlana na „Przebudowę drogi powiatowej nr 1322P od DW nr 123 do m. Dębogóra”. 
Przetarg na dokumentację rozstrzygnięty, dokumentację wykonuje firma KFG z Poznania. Termin realizacji 
zadania 21 czerwca 2024 roku. 

 Dokumentacja budowlana na „ Rozbudowę drogi powiatowej nr 1323P ul. Wojska Polskiego w Krzyżu 
Wlkp.” Dokumentacja w trakcie opracowania. Informacja z dnia wczorajszego, że Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Środowiska przedłużyła wydanie decyzji na wycinkę drzew przynajmniej o 3 miesiące, stąd 
wykonawca złożył pismo w sprawie wydłużenia terminu umowy. 
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Dokumentacja budowlana na „ Rozbudowę drogi powiatowej nr 1331P Trzcianka – Biała”. Dokumentacja 
praktycznie jest na ukończeniu, z tym, że też czekamy na ostateczną decyzję RDOŚ, gdyż należy tam wyciąć 
drzewa. 

„Przebudowa mostu w ciągu drogi powiatowej nr 1337P w m. Mężyk” – zadanie ukończono 30 czerwca br. 
Obecnie trwa uzyskiwanie pozwolenia na użytkowanie w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru 
Budowlanego.  

„Przebudowa drogi – budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1340P w m. Krucz”. Chodnik o długości 
ok. 400 m, natomiast koszt jego budowy przekracza kwotę ponad 1 mln. zł. Trwają prace nad ogłoszeniem 
postępowania przetargowego. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1341P Gębice – Wyszyny – II etap.” Wszystkie prace zostały 
zakończone, ok. tygodnia temu nastąpiły odbiory. Jest to II etap tego zadania, odcinek o długości 1201 m. 
Koszt zadania wynosił 1 951 930,96 zł, z czego 80% były to pieniądze z Lasów Państwowych, 20% to środki 
powiatowe.   

„Rozbudowa drogi powiatowej nr 1349P na odcinku od DW nr 153 do m. Bzowo”. Celem zadania jest 
opracowanie dokumentacji budowlanej. Termin realizacji umowy był aneksowany, określono nowy termin 
do dnia 16 grudnia 2023 r.  

Kolejne zadanie, największe na dzień dzisiejszy, to zadanie pn. „ Rozbudowa drogi powiatowej nr 1343P, 
1353P, 1846P Młynkowo-Tarnówko”. Zadanie budowlane, realizowane przez firmę COLAS Polska. Zadanie 
ma zostać wykonane do połowy września 2024 roku.  

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1846P w m. Krosin”. Zadanie budowlane, realizowane przez firmę 
VIABUD z Walkowic. 

„Przebudowa drogi – budowa chodnika w m. Połajewo, ul. Szamotulska”. Celem zadania było 
opracowanie dokumentacji budowlanej. Zadanie zakończone. 

„Remont drogi powiatowej nr 1350P na odcinku Prusinowo-Jędrzejewo”. Zadanie realizowane w ramach 
remontów. Planowany koszt zadania 1 878 491,20 zł. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma COLAS Polska. 
Obecnie oczekujemy na podpisanie umowy na dofinansowanie i przekazanie środków na ww. zadanie.  

 Dyrektor ZDP podziękował za uwagę.  

 Przewodniczący Rady podziękował za przedłożoną informację. Stwierdził, że dużo się dzieje na 
drogach powiatowych. Z jednej strony można powiedzieć, że fajnie, że tyle się dzieje, z drugiej strony też 
widać przy tak gęstej sieci dróg powiatowych, jak duże są potrzeby, bo po mimo tak wielu inwestycji 
potrzeb będzie jeszcze więcej. Przewodniczący zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radny Marek Helak zgłosił pytanie w związku z instalacjami telekomunikacyjnymi   
i światłowodami. Czy jeżeli jest przebudowa drogi i jest potrzeba przełożenia tych instalacji, czy to Powiat 
pokrywa koszty tego przełożenia? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że tak, ponieważ nie da się zrobić inwestycji bez przełożenia 
instalacji, jeżeli ona jest. Tak jest przyjęte wprawie, że firma, która dokonuje inwestycji i ma kolizję 
związaną z czymś, co już istnieje to niestety musi to przełożyć. Chyba, że w decyzji jest zapisane, że 
właściciel światłowodu musi to przełożyć sam na własny koszt.  

Starosta dopowiedział, że Powiat  pobiera opłaty za umiejscowienie czegokolwiek w pasie 
drogowym. Skala tych opłat na terenie naszego Powiatu, to jest chyba 0,5 mln. zł rocznie, które trafia do 
budżetu powiatu, znaczy jednostki.  

Radny Grzegorz Bogacz odniósł się do rozbudowy drogi Trzcianka-Biała. Od kilku lat o tym się 
mówi. Termin dokumentacji upłynął już rok temu, kolejny termin to jest 26 listopada 2023 r. Zapytał jJakie 
są realne możliwości zrealizowania tej inwestycji drogowej w roku przyszłym? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, co do realnych możliwości realizacji inwestycji, to zależy to od tego, 
czy pozyskamy jakieś środki zewnętrzne dlatego, że koszt wykonania tej inwestycji będzie wysoki. Na ten 
moment wydzielono z całej dokumentacji ścieżkę pieszo-rowerową między Trzcianka a Białą. Jest osobny 
kosztorys, dokumentacja zakłada położenie ścieżki itd. Na tą ścieżkę chcemy złożyć wniosek   
o dofinansowanie, koszt zadania 4,5 mln. zł. Można wybudować samą ścieżkę rowerową nie prowadząc 
całej inwestycji, czyli jest to wydzielona inwestycja z tego całego zadania. Pod ścieżkę rowerową nie trzeba 
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wycinać drzew. Jest tam dosłownie kilkanaście drzew dziko rosnących w rowie albo poza rowem, są to 
samosiejki.  

Przewodniczący Rady prosił o potwierdzenie, że listopad to jest data zakończenia dokumentacji   
i dopiero w tym momencie znany będzie kosztorys zadania. 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że dokładnie tak.  

Starosta potwierdził, że koszt całej inwestycji, gdyby robić ją zgodnie z dokumentacją   
i założeniami, jest na ten czas nie znany, ale będzie to potężna kwota. Droga ta jest wąska, obsadzona 
starymi drzewami. Ta droga stwarza potężne zagrożenie dla ruchu pieszo – rowerowego przede 
wszystkim. Dlatego w szybkim tempie chcemy doprowadzić do tego, aby z projektu wyciągnąć osobny 
moduł i wykonać ścieżkę pieszo – rowerową. Jak zrobiona zostanie ścieżka, to można wtedy poczekać na 
sprzyjającą sytuacje finansową, żeby zdobyć pieniądze na wykonanie drogi. 

Radny Grzegorz Bogacz zapytał, czyli w pierwszej kolejności byłaby ścieżka? 

Starosta odpowiedział, że dokładnie tak. Może to potwierdzić starosta Ignasiński, bo prowadził 
rozmowy z Burmistrzem Trzcianki, że gmina trzcianecka jest mocno tym zainteresowana. Podzielają nasz 
pogląd i proszą Powiat o zabezpieczenie pieniędzy na 2024 rok, mowa tutaj o kwocie 4,5 mln. zł. Jak 
zostanie to rozpisane to jest inna kwestia, ale w tą stronę jako powiat chcemy iść.  

Radny Grzegorz Bogacz zapytał również o drogę wojewódzką do Trzcianki, czy Starosta wie coś na 
ten temat? 

Odpowiedzi udzielił dyrektor ZDP. Z tego co wie, to zadanie miało być zrobione w tym roku. Czy 
będzie tego nie wie, ale jak się okazuje jest to zadanie bardzo poważne. Będą poważne koszty wykonania 
tego zadania. Tam trzeba rozebrać cały nasyp bo jest on niestabilny, on popłynął, rozebrać trzeba starą 
drogę, aż do dna rowu, który tam przepływa. Następnie trzeba wykonać przepust, usadowić go na palach, 
bo nie ma tam odpowiedniego podłoża i dopiero potem warstwami zagęszczać, stosując do zagęszczenia 
tzw. pale żwirowe. Jest to inwestycja bardzo droga, kiedy WZDW to zadanie rozpocznie trudno 
powiedzieć.  

 Przewodniczący Rady uznał to jako pytanie radnego, z którym Zarząd Powiatu mógłby wystąpić do 
WZDW, wówczas mielibyśmy konkretną informację.  

 Radny Janusz Rajek odniósł się do inwestycji Młynkowo – Tarnówko. Droga inwestycja, 
realizowana w dobrym tempie. Miał jednak pytanie, czy ta warstwa, która w tej chwili jest na drodze 
położona, czy ona jest ostateczna, czy jeszcze nie? 

 Dyrektor ZDP odpowiedział, że nie jest to warstwa ostateczna, jest to tzw. warstwa wiążąca. Na to 
położona zostanie jeszcze 4 cm warstwa nakładki.  

 Radny Bogda Tomaszewski odniósł się do zadania Trzcianka-Biała, zapytał o chodnik, czy za 
drzewami, za rowem, od strony pola? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że chodnik idzie z obu stron. Od strony Trzcianki idzie lewą stroną, tu 
gdzie jest przepompownia i biegnie kilkaset metrów, potem przechodzi na druga stronę, dlatego, że po 
lewej stronie są potężne skarpy, tereny prywatne, ogrodzenia, których ruszyć nie można. Idzie prawą 
stroną i zaraz ponownie przechodzi na lewa stronę. W dwóch miejscach ścieżka przechodzi ze strony na 
stronę. Część gruntów i tak trzeba będzie wykupić od różnych instytucji i od osób prywatnych.  

Radny Bogdan Tomaszewski odpowiedział, że nie o to mu chodzi. Drzewa są po jednej i po drugiej 
stronie i jeszcze raz zapytał, czy ten chodnik idzie za drzewami i w pasie drogowym od strony pola? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że tak, idzie za drzewami.  

Radny Janusz Rajek korzystając z obecności dyrektora poruszył temat drogi powiatowej   
w Boruszynie, na której przy sali wiejskiej tworzą się zapadliska na jezdni. Zapytał, czy zostanie to 
zrobione? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że zostanie to wkrótce zrobione, na dniach będzie ogłaszany przetarg 
na remonty cząstkowe dróg plus nakładki i w ramach tych remontów cząstkowych te zapadliska zostaną 
usunięte.  

Przewodniczący Rady zrozumiał, że ZDP ma to w swoim zakresie i zostanie to zrobione, więc nie 
trzeba pisemnego wniosku w tej sprawie.  
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Radny Krystian Kawczyński prosił dyrektora ZDP o sprawdzenie, czy zapadnięcia chodników, które 
wcześniej zgłaszali sołtysi  Pęckowa i Drawskiego Młyna ujęte zostały do zrobienia.  

Radna Izabela Bobińska zapytała co z rondem na drodze Sarbia-Huta? O tym rondzie było dosyć 
głośno, Gmina i Sołtys mocno się w ta sprawę angażowali. 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że rondo w m. Gębice, bo tak trzeba sobie powiedzieć, to wszystko 
jest na razie w formie koncepcji. Była koncepcja ronda na ul. Kasztanowej, w pobliżu przedszkola. Niestety 
zbudowanie ronda w tym miejscu uniemożliwiłoby prawie całkowicie dojazd rolników do pól, dużym 
sprzętem tam by nie przejechali. W przyszłości ewentualnie można brać pod uwagę rondo, ale na 
skrzyżowaniu drogi do Brzezna z drogą Sarbia-Huta.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Ad.6 

Ogólne informacje o wynikach matur, naborze i organizacji roku szkolnego 2023/2024 w szkołach 
prowadzonych przez powiat. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że informację o wynikach matur, naborze i organizacji 
roku szkolnego 2022/2023 w szkołach prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki radni 
otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję. Temat analizowany był przez Komisję Oświaty, Kultury  
 i Sportu. Stąd w dniu dzisiejszym prosił jedynie o krótkie jej omówienie przez naczelnika Wydziału 
Edukacji.  

Informacja, którą przesłano radnym stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 Naczelnik Wydziału Edukacji w pierwszej kolejności przekazał kilka słów na temat wyników 
egzaminów maturalnych. Egzaminy maturalne odbywają się w dwóch sesjach, tj. sesji głównej majowej   
i sesji poprawkowej.  

W sesji majowej wyniki osiągnięte w kraju wyniosły 84,4%, w tym podziale na typy szkół – LO 91,1% 
zdawalności; Technika 74,6% zdawalności. Wyniki osiągnięte w Wielkopolsce wyniosły 83,2%, w tym 
podziale na typy szkół – LO 90,0% zdawalności; Technika 75,1% zdawalności. Jak kształtowały się wyniki 
matur w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim? Zdawalność na tle kraju i województwa była niższa   
i wyniosła 81,8%. Jeśli chodzi o LO  powiatowe to zdawalność wyniosła 94,3%, w przypadku innych LO       
w powiecie zdawalność wyniosła 67%. W przypadku Technikum zdawalność wyniosła 81,2% -   
w technikach powiatowych 79%; w technikach innych w powiecie 85,4%.  

Jeśli chodzi o wyniki egzaminów maturalnych po sesji głównej i poprawkowej 2022/2023, w kraju 
zdawalność kształtowała się na poziomie 89,33% - LO 94,63%; Technika 81,52%. Zdawalność   
w Wielkopolsce wyniosła 88,57% - LO 94,01%; Technika 82,1%. Jeśli chodzi o szkoły prowadzone przez 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki wygląda to następująco:  

- LO w Czarnkowie zdawalność na poziomie 98,59%, 

- LO w Trzciance 94,29%, 

- Technika w ZS w Czarnkowie 95,41%%, 

- Technika w ZS w Trzciance 38,89%,  

- Technika w ZST w Trzciance 87,50%, 

- Technika w ZS w Krzyżu Wlkp. 81,25%. 

Podsumowując, łącznie  LO zdawalność na poziomie 96,45%, Technika na poziomie 86,83%, globalnie   
w powiecie 91,23%. 

Naczelnik Wydziału Edukacji poinformował, że nabór do wszystkich szkół ponadpodstawowych 
funkcjonujących w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim, na dzień 1 września 2023 roku zamknął się liczbą 
1583 uczniów, którzy będą kształceni w 59 oddziałach. W porównaniu do roku poprzedniego jest to 
wzrost o 34 uczniów przy jednoczesnym zmniejszeniu liczby oddziałów o 3.W ubiegłym roku przyjęto do 
szkół ponadpodstawowych 1549 uczniów, którzy byli kształceni w 62 oddziałach. Jeżeli weźmiemy pod 
uwagę, iż szkoły podstawowe ukończyło w obecnym roku 1398 absolwentów klas ósmych, to obecny 
nabór jest wyższy od liczby absolwentów o 185 osób. Przyjęto w powiecie o 13,23% absolwentów klas 
ósmych więcej niż ukończyło szkoły w powiecie.  Jest to wskaźnik analogiczny do roku poprzedniego, który 
wyniósł 11,11% bowiem szkoły podstawowe w powiecie ukończyło w roku szkolnym 2021/2022 1394 
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absolwentów, a przyjęto 1549 uczniów, zatem nabór był wyższy od liczby absolwentów kończących szkoły 
podstawowe w naszym powiecie o 155 uczniów. W świetle powyższego nie będzie błędnym stwierdzenie, 
że 100% absolwentów szkół podstawowych z naszego powiatu chętnych do podjęcia edukacji w naszym 
powiecie znalazło miejsce w szkołach ponadpodstawowych funkcjonujących w naszym powiecie.  

Do szkół prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-trzcianecki przyjęto 1130 uczniów do 40 
oddziałów i było to więcej o 32 uczniów niż w roku poprzednim, gdy przyjęto do naszych szkół 1098 
uczniów do 44 oddziałów, przy jednoczesnym zmniejszeniu liczby oddziałów o 4. Do poszczególnych 
typów szkół masowych prowadzonych przez Powiat trafiło: 

a) do liceów ogólnokształcących 286 uczniów do 9 oddziałów, w tym: 

 LO w Czarnkowie 158 uczniów do 5 oddziałów, 

 LO w Trzciance 128 uczniów do 4 oddziałów; 

b) do Technikum 476 uczniów do 16 oddziałów, w tym: 

 ZST Trzcianka 135 uczniów do 5 oddziałów, 

 ZS Czarnków 175 uczniów do 6 oddziałów, 

 ZS Trzcianka 101 uczniów do 3 oddziałów, 

 ZS Krzyż Wlkp. 65 uczniów do 2 oddziałów; 

c) do Branżowej Szkoły I Stopnia 288 uczniów do 11 oddziałów, w tym: 

 ZS Czarnków 155 uczniów do 6 oddziałów, 

 ZS Trzcianka 72 uczniów do 3 oddziałów, 

 ZS Krzyż Wlkp. 61 uczniów do 2 oddziałów.  

Ponadto przyjęto do szkolnictwa specjalnego 57 uczniów do 4 oddziałów, w tym: 

a) do szkół podstawowych specjalnych, w tym do SPS w MOS Biała 1 oddział i 16 uczennic,   
1 oddział i 7 uczniów w SSP w Gębicach, 

b) do szkoły przyspasabiającej do pracy funkcjonującej w ZSS w Gębicach – 2 uczniów do 
istniejących oddziałów, 

c) do szkoły branżowej I stopnia specjalnej w MOS Biała 1 oddział dla 16 uczennic, 

d) do liceum ogólnokształcącego specjalnego prowadzonego przez MOS Biała – 16 uczennic do 1 
oddziału.  

Do szkół prowadzonych przez inne podmioty ( Edukacja Lubasz, Prywatny Zespół Szkół, Zespół 
Szkół Leśnych Goraj, Zespół Szkół Wieleń i Zespół Szkół Ogólnokształcących Krzyż Wlkp. )  trafiło w roku 
szkolnym 2023/2024 do klas pierwszych 453 uczniów do 19 oddziałów, w tym: 

a) do liceum ogólnokształcącego 199 uczniów do 8 oddziałów, 

b) do technikum 208 uczniów do 9 oddziałów,  

c) do branżowej szkoły I stopnia 46 uczniów do 2 oddziałów.  

Naczelnik przekazał również kilka słów na temat organizacji szkół w roku 2023/2024. We 
wszystkich szkołach dla młodzieży w powiecie w roku szkolnym 2023/2024 naukę pobiera 4838 uczniów   
w 219 oddziałach. W odniesieniu do minionego roku szkolnego nastąpił wzrost liczby kształconych 
uczniów o 549 osób, przy jednoczesnym wzroście liczby oddziałów o 25. 

W poszczególnych typach szkół kształci się obecnie: 

a) w liceach ogólnokształcących 1499 uczniów w 62 oddziałach, 

b) w technikum 2262 uczniów w 101 oddziałach, 

c) w branżowej szkole I stopnia 881 uczniów w 33 oddziałach, 

d) w szkołach specjalnych 196 uczniów w 23 oddziałach.  

We wszystkich szkołach prowadzonych przez powiat, zarówno powszechnie dostępnych jak   
i specjalnych, w roku szkolnym 2023/2024 kształci się 3368 uczniów w 144 oddziałach i jest to więcej                  
o 389 uczniów i 7 oddziałów niż w roku poprzednim, kiedy to edukowaliśmy w naszych szkołach 2989 
uczniów w 137 oddziałach.  W liceum ogólnokształcącym kształci się 880 uczniów w 34 oddziałach;   
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w technikum kształci się 1524 uczniów w 60 oddziałach; w branżowej szkole I stopnia kształci się obecnie 
768 uczniów w 27 oddziałach. W szkolnictwie specjalnym kształcimy 196 uczniów w 23 oddziałach.  

W szkołach prowadzonych przez inne podmioty kształci się w roku obecnym 1470 uczniów w 75 
oddziałach ( co stanowi 30,4% ogółu uczniów szkół młodzieżowych w powiecie ). 

 Kilka słów na temat przekroczenia zatrudnienia nauczycieli ponad 1,5 etatu. W obecnym roku 
szkolnym nauczycielom w szkole ponadpodstawowej, mogą być przydzielone, za jego zgodą, godziny 
ponadwymiarowe w wymiarze wyższym niż 1,5 etatu, wynika to z konieczności zapewnienia edukacji 
związanej ze zwiększonym naborem w tym roku przy jednoczesnym braku naboru w roku przyszłym. 
Obecnie mamy przydzielone 12,17 etatów nauczycielom ponad 1,5 etatu.  

 Naczelnik wspomniał też o problemie z pozyskaniem specjalistów do szkół, mowa tutaj   
o pedagogach, psychologach, pedagogach specjalnych i terapeutach pedagogicznych. Normy określone 
prawem w szkołach powiatowych są spełnione ale są one wątpliwe jakościowo, bowiem 1 psycholog jest 
zatrudniony w kilku a nawet kilkunastu szkołach i tak naprawdę jakość pracy tego człowieka jest średnia. 
W naszych szkołach takich specjalistów musi być 14 etatów i tylu jest z tym elementem jest średnio.  

 Kolejny temat, już ostatni, to urlopy dla poratowania zdrowia. W ubiegłym roku było ich 14,   
w tym roku jest 7.  

 Przewodniczący Rady podziękował za przedstawiona informację i zapytał, czy ktoś z radnych ma 
pytania w tym punkcie? 

 Radny Krystian Kawczyński zapytał, w związku z tym, że w Zespole Szkół były zgłoszenia do 
technikum wieczorowego, czy taki oddział tam powstanie? 

 Naczelnik Wydziału Edukacji odpowiedział, że technikum nie będzie otwarte, będzie otwarte 
Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych, do którego jest 20 chętnych. W tej chwili są dwie szkoły dla 
dorosłych, tj. w ZS w Czarnkowie i ten oddział w ZS w Krzyżu, który udało się uruchomić.  

 Więcej pytań nie zgłoszono. 

W trakcie realizacji tego punktu salę kolejno opuścili radni: Ewa Sumińska, Tadeusz Teterus, Sławomir 
Biliński. Od tego momentu w Sesji udział bierze 16 radnych. 

Ad.7 

Przedstawienie „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2021-2024 z uwzględnieniem perspektywy do 2028 r. za okres 2021-2022”. 

  Przewodniczący Rady przypomniał, że „Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2024 z uwzględnieniem perspektywy do 2028 r. za 
okres 2021-2022”, wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję. Jest to materiał 
bardzo obszerny, 105 stronnicowy, był przedmiotem obrad na dzisiejszym powiedzeniu Komisji Rolnictwa, 
Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa. W związku z tym zapytał, czy radni życzą sobie, żeby 
przedstawić na Sesji jakąś informację rozszerzoną na temat raportu? 

„Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2021-2024 z uwzględnieniem perspektywy do 2028 r. za okres 2021-2022” stanowi załącznik nr 13 Do 
niniejszego protokołu.  

  Radni nie widzieli potrzeby omawiania Raportu, stąd Przewodniczący Rady uznał, że Raport został 
przyjęty.  

Ad.8 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2023-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, który radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 
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 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036.   

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja  jednomyślnie 
wyraziła pozytywną opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2023-2036. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-
2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-   16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr LII/332/2023  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2023-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają 
pytania  w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 6 głosami za, przy 6 obecnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/333/2023  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok  została podjęta    
i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

c) wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości położonych   
w Romanowie Dolnym, gmina Czarnków, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości położonych w Romanowie Dolnym, gmina 
Czarnków, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni  mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.   
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 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości położonych   
w Romanowie Dolnym, gmina Czarnków. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/334/2023  w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości 
położonych  w Romanowie Dolnym, gmina Czarnków została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu. 

d) zmiany uchwały nr VI/31/99 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 30 marca 
1999 r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek Kształcenia   
i Studiów Samorządowych, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr VI/31/99 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 30 marca 1999 r. w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych, który radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni  mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały nr VI/31/99 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 30 marca 1999 r. 
w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/335/2023  w sprawie zmiany uchwały nr VI/31/99 Rady Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego z dnia 30 marca 1999 r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek 
Kształcenia  i Studiów Samorządowych została podjęta i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

e) zmiany uchwały nr XXVIII/198/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia   
27 stycznia 2009 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do 
Stowarzyszenia Czarnkowsko-Trzcianecka Lokalna Grupa Działania, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XXVIII/198/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 27 stycznia 2009 r.   
w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do Stowarzyszenia Czarnkowsko-
Trzcianecka Lokalna Grupa Działania, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni  mają pytania   
w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/198/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia   
27 stycznia 2009 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do Stowarzyszenia 
Czarnkowsko-Trzcianecka Lokalna Grupa Działania. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/336/2023  w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/198/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego z dnia 27 stycznia 2009 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do 
Stowarzyszenia Czarnkowsko-Trzcianecka Lokalna Grupa Działania została podjęta i stanowi załącznik nr 
25 do niniejszego protokołu. 

f) zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej 
działającej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej działającej przy Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni  mają 
pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej działającej 
przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/337/2023  w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania 
Rady Społecznej działającej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie została podjęta   
i stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

g) zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej 
działającej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej działającej przy Szpitalu 
Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni  mają 
pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej działającej 
przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Zygmunt Jasiewicz, Ewa Sumińska, Tadeusz 
Teterus ):  

-  16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LII/3382023  w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia liczby członków i powołania 
Rady Społecznej działającej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance została podjęta   
i stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Ad.9 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między LI a LII Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Starosta Feliks Łaszcz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które miało 
miejsce w dniu 21 września 2023 r.  

W sprawach z zakresu Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie Zarząd Powiatu pozytywnie 
rozpatrzył wniosek jednostki o zakup samochodu osobowo-dostawczego na potrzeby Obwodu Drogowego 
w Wieleniu.  

W sprawach z zakresu gospodarowania mieniem powiatu: 

1) pozytywnie rozpatrzono wniosek Dyrektora Zespołu Szkół im. Józefa Nojego w Czarnkowie   
o wyrażenie zgody na użyczenie pomieszczenia w budynku B szkoły Zakładowi Pielęgniarek 
i Higienistek Środowiskowych SALUS w Czarnkowie; 

2) pozytywnie rozpatrzono wniosek Dyrektora Zespołu Szkół im. Józefa Nojego w Czarnkowie   
o wyrażenie zgody na wynajem dużej sali gimnastycznej w budynku po CKZ UKS Akademia 
Piłkarska Reissa Piła; 

3) pozytywnie rozpatrzono wniosek Dyrektora Zespołu Szkół im. Powstańców Wlkp. 1918-1919   
w Krzyżu Wlkp. o wynajem małej sali gimnastycznej w budynku szkoły z 50% obniżką czynszu 
Krzyskiemu Stowarzyszeniu Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych, Ich Rodzin i Przyjaciół   
w Krzyżu Wlkp.; 

4) zapoznano się z pismem Zarządu Województwa Wielkopolskiego odnośnie zabezpieczenia 
środków w budżecie powiatu na 2024 r., celem ewentualnego nabycia działek  położonych   
w Trzciance przy ul. Staszica 3 ( garaże za Sądem Rejonowym ), użytkowanych przez Szpital 
Powiatowy w Trzciance. Zarząd Województwa zaproponował kwotę sprzedaży w wysokości 
ponad 400 tys. zł, Zarząd Powiatu byłby zainteresowany kupnem działek za kwotę 250 tys. zł. 
Taką kwotę ewentualnie może zaplanować w budżecie powiatu na 2024 rok.  

Rozpatrzono wniosek Stowarzyszenia Nadwarciańska Kolej Drezynowa w Obornikach   
o wprowadzenie aneksu do umowy w zakresie terminu realizacji projektu. Zarząd odniósł się do tej kwestii 
pozytywnie, tym bardziej, że Powiat uczestniczy w Projekcie „Kolej +”. 

Wysłuchano informacji o wynikach naboru z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych – Edycja szósta PGR. Krótko mówiąc na teren powiatu, wpłyną z tego tytułu bardzo duże 
środki. Wpłyną środki na zadanie realizowane przez Powiat i na zadania realizowane przez Gminy, które 
składały wnioski w ramach programu.  

Omówiono projekty uchwał, które zostały podjęte na dzisiejszej Sesji.  

Starosta dodał, że ponad 30 mln. zł Powiat ma w obrocie inwestycyjnym. To jest zasługa 
przyjaznego podejścia rządowego do różnych tematów, a w szczególności do tzw. prowincji, która była 
cały czas zaniedbywana. Druga sprawa to mądrość Rady Powiatu, mądrość nas wszystkich, że umiemy tą 
szansę wykorzystać.  

W trakcie wypowiedzi Starosty salę opuścił radny Grzegorz Bogacz. Od tej pory w Sesji udział bierze 15 
radnych. 

  Przewodniczący Rady podziękował Staroście za złożoną  informację. Następnie zapytał, czy ktoś   
z radnych ma pytania do Pana Starosty, dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej 
dzisiejszej? 
  Pytań nie zgłoszono. 
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Ad.10 
Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji miedzy Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, na którym 
omówiła i pozytywnie zaopiniowała zamiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2036 i zmiany 
do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok. 

Komisja Rewizyjna zaplanowała posiedzenie w dniu 19 września br. wspólnie z Komisją Oświaty, 
Kultury i Sportu. Niestety Komisja Rewizyjna się nie odbyła z uwagi na brak kworum. Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej uczestniczył w Komisji Oświaty, w temacie oświaty w powiecie.  

  Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu dzisiejszym. 
Komisja omówiła jeden z punktów dzisiejszej Sesji, tj. „Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska 
dla Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2024 z uwzględnieniem perspektywy do 2028 r. za 
okres 2021-2022”. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  spotkała się w dniu 19 września br. Tematem posiedzenia były  
efekty naboru do szkół i placówek prowadzonych przez Powiat oraz organizacja i przygotowanie szkół   
i placówek do roku szkolnego 2023/2024. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 19 września br.  Tematem posiedzenia 
była ocena szpitali po I półroczu 2023 roku 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w miesiącu wrześniu nie obradowała.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.11 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż w okresie między sesjami złożył interpelację 
odnośnie chodnika w Gębicach, o który walczą mieszkańcy od długiego już czasu.  Chodzi o odcinek 
chodnika od strony miejscowości Huta do połączenia z chodnikiem, który jest w wiosce razem z przejściem 
dla pieszych. Interpelacja dotyczyła zabezpieczenia w budżecie 2024 roku pieniędzy na wykonanie 
dokumentacji technicznej. Z takim samym wnioskiem Przewodniczący wystąpił do Wójta Gminy Czarnków. 
Otrzymał odpowiedź z Gminy, że Gmina jest gotowa dołączyć z 50% udziałem. 

 Starosta potwierdził, że dokumentację będzie robił Powiat. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych celem wyjaśnienia dopowiedział, że Gmina 
Czarnków jest gotowa partycypować w kosztach budowy chodnika, nie dokumentacji.  

  Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację? 

Radny Szymon Rojewski, występując w imieniu mieszkańców Wielenia, złożył interpelację   
w sprawie oświetlenia przejść dla pieszych znajdujących się w obrębie ulicy Dworcowej  (DW135)   
w Wieleniu  na wysokości Osiedla Przytorze oraz bloków mieszkaniowych nr 7-9 ( dotyczy dwóch przejść 
dla pieszych ). W okresie jesienno-zimowym po zmroku widoczność pieszych zbilżających się do przejść 
jest znikoma. Oba przejścia nie posiadają bezpośredniego oświetlenia.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

Radny Waldemar Pawłowski, występując w imieniu mieszkańców wsi Radolinek, Rady Sołeckiej, 
Pani Sołtys oraz w swoim imieniu, złożył interpelację w sprawie budowy chodnika ( II etap ) o długości ok. 
700 m w centrum wsi Radolinek. I etap został zrobiony ok. 10 lat temu, teraz czas na kolejny etap. 

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  

 Radny Janusz Rajek złożył interpelację dotyczącą Izby Przyjęć w Szpitalu w Czarnkowie. Prosił   
o wszczęcie procedury wyjaśniającej zdarzenie nie udzielenia pomocy na Izbie Przyjęć w miesiącu 
wrześniu br. dziecku, które załamało nogę.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
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 Starosta odpowiedział radnemu Rajkowi, że w dniu jutrzejszym o godz. 10.00. spotyka się w innej 
sprawie z dyrektorem Szpitala, ale ten temat też poruszy i po uzyskaniu wyjaśnień od dyrektora, udzieli 
odpowiedzi w tym zakresie.  

Radny Krystian Kawczyński odniósł się do złożonej wcześniej interpelacji w sprawie projektu 
budowy ścieżki rowerowej na odcinku Pęckowo-Drawski Młyn. Otrzymał w tej sprawie odpowiedź z ZDP, 
że zostaną dokonane pomiary w celu ustalenia czy taka możliwość będzie, w związku z tym zgłosił 
zapytanie, czy coś w tej sprawie dalej zostało poczynione? 

Ad.12 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie, czy radni mają 
wolne głosy i zapytania? 

 Radny Zbigniew Maćkowiak złożył wniosek do Zarządu Powiatu o wystosowanie pisemnego 
podziękowania dla dyrekcji odcinka kolejowego w Zielonej Górze za sprawne i szybkie zrealizowanie 
remontu przejazdu kolejowego w Trzciance. 

Przedmiotowy wniosek stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

Ad.13 

Sprawy różne. 
 Spraw różnych nie poruszano.  

Ad.14 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku LII Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 
o godz. 14.50, dziękując radnym za przybycie i udział w Sesji, życząc radnym bezpiecznego powrotu do 
domu. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 
Małgorzata Pompała          


